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Es llegeix una proposició del partit de Tarrago

na, que és aprovada per unanimitat, i diu: “ Que 

ia Caixa de Crédit pugui pignorar les Obligacions 

del Casal del M etge” .
Es dona compte d’una altra proposició del par

tit de Tarragona, que s’aprova per unanimitat i 

que diu: “ Que es facin treballs per a modificar 

les disposicions vigents de la Liei de Responsabi- 
litat Civil que fan difícil l’exercici de la carrera 

i posen en pugna la nostra dignitat” .
Es presenta una proposició del partit de Mont- 

blanch que el Conseil recull com a moció i que 
diu: “ Que es procuri d'organi tzar de la millor 

manera possible la Borsa del Treball del Sindicat 

especialment a allò que fa referència a substitu

tions” .
A  continuado s ’aprova una proposició del par

tit de Vilafranca del Penedés que diu: “ Que l'A s

semblea nomeni una ponència per tal de regla
mentar el mutualisme en les classes benestants” .

Com a conseqüència de Tanterior acord, s’a

corda que la Ponència sigui formada per tres in

dividus i deis tres l'Assemblea en designa expres- 
sament al Dr. Armendares, de Vilafranca i els al- 

tres dos deixa a la lliure designació del Conseil.

A  continuado es presenta una proposició que 

copiada literalment diu :

“ Els que sotasignen, membres de l’Assemblea 

del Sindicat de Metges de Catalunya, tenen Tho- 

nor de sotmetre a la seva aprovació la següent 

Proposició: Tot i mantenint la confianza al Con
seil en vistes a l’edificació del Casal del Metge, 

1 Assemblea declara la seva voluntat de qué 
aquesta edificado es realitzi dintre un criteri de 
mesura i economia compatibles amb la utilitat que 
ha de rendir el Casal i amb el decórum que es 

deu a Testament mèdie” . Com a exemple concret 
d’aquest voler, acorda que els baixos de l’immo- 

ble que han de donar a la V ia Laietana siguin des
tinais a locáis per a Hogar i bastits en forma que 
se’n pugui obtenir un bon rendi ment” . Signen: 

F. Coll, J. M. Riera, Sole i Gustems, A . Pujadas, 
A. Roca, T . Nart, L. Dalmau, LÌuis Aguilar, J. 
Esquena, i dues signatures illegibles.

La defensa el Dr. Riera. Diu que cal tenir pré
sent que - Testament mèdie és un estament molt 

niodest i que entén que el Sindicat, amb el Casai, 
com en tot, ha de tenir un gran criteri d’econo

mia. Recorda que ara en reprendre Tacciò pri

mordial del Sindicat, pot esdevenir alguna dificul
ta! econòmica que obligui a sostenir el criteri que 

eli preconitza. Que el lloguer dels baixos del Ca

sal pot donar un bon rendiment, puix que les des- 

peses cTedificació, aixi com les de sosteniment, 

poden obligar inclusili a doblar les quotes del Sin

dicat; que si avui aquest té una vida pròspera pot 
arribar aquesta a èsser més difícil que obligui a 

re forçai* els ingressos.
E l Dr. Mestre i Puig s’oposa a la proposició 

del Dr. Riera, perqué diu que el Sindicat i el Ca

sal ha d’ésser per a nosaltres, que si arriba el cas 

d ’haver d’augmentar les quotes ja es farà, però 

que Tesperit de l’Assemblea es manifesti en con

tra eie la proposició del Dr. Riera.
El Dr. Barnadas s’adhereix a la proposta del 

Dr. Mestre i Puig.
El Dr. Maza diu que a mes de les raons adduï- 

des pels Drs. Mestre i Barnadas, hi ha una raó 
econòmica, car quan més senyorial sigui el Ca

sal, més rendiment podrà donar.
El Dr. Guilera troba molt transcendental la 

proposta del Dr. Riera, i diu que Testament mè

die no pot tenir deliris de grandesa, que tot el que 
sigui parlar d’augment de quotes qui sap si pot 

èsser lesili pel Sindicat i demana laprovació del 

primer extrem de la proposta i que es discuteixi 
el segon.

El Dr. Coll també parla a favor de la proposi

ció i diu que els metges comarcans rebut jaran tot 

el que sigui augment de quotes, que finalment pot 
èsser desfavorable al Sindicat.

S ’entaula un diàleg entre els Drs. Coll i M es

tre, que talla la Presidència.

Continua el Dr. Coll, dient qlie és précis que es 

plantegin les coses ben clares, que és necessari 

prescindir del que no sigui essencial per a la vida 

del Casal, que la Cooperativa i Caixa de Crédit 
tindran la mateixa vida sense lirismes ni idéalis

mes i amb installations més modestes i que el 

principal és la vida econòmica del Sindicat.

E l Dr. Mas i Oliver, diu que la proposició té 
dos extrem s: el primer, que diu el criteri general 

com s’ha de construir el Casal i que amb aquest 

està tothom conforme.

E l senyor Président diu que si l’Assemblea ho 
creu aixi manifesti el seu assentiment, i queda 

aprovat el primer extrem de la proposició que 
aban s s’ha transcrit, per aclamado.


